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Infection with a Fish louse Argulus foliaceus L. in A Gold Fish (Carassius auratus) at Earthen Ponds and Aquarium Fish in Babylon Province, Iraq.   
Fadhil Hassan Alwan Al-Dulaimi.
Local Environmental Research Centre,   Babylon University
 Abstract
          Investigations on the occurrence of Argulus foliaceus from fish caught in the earthen ponds and aquarium fish in the state of Al-Mussaib area which is situated at 45 Km to the northwest of Al-Hilla city centre in Babylon province. A total of 141 gold fish Carassius auratus  were examined for ectoparasites .The microscopical examination revealed that fishes were infected with crustacean parasites Argulus foliaceus .This species recorded from fins region of gold fish . The percentage of infection of Argulus foliaceus on these fishes was (17.02 %).The distribution of parasites was not uniform on defferent parts of bady fishes. It was found that (5.67% for fantail gold fish , 4.96 % for redcap oranda gold fish ,3.54% for loin head gold fish, 2.12 % for five colour gold fish, 1.41 % for common carp gold fish and 0.70% telescope eyes gold fish ) .Parasites were found to prefer the parts of dorsal and caudal fins of the hosts . Some pathological effects have been noticed . The parasites were collected from the doral fins, pectoral fins, pelvic fins, caudal fins and anal fins from the goldfish .                                          
  الخلاصة 
        جرى التحري عن الإصابة بقمل الأسماك المرباة في الأحواض الأرضية وأحواض أسماك الزينة في منطقة المسيب التي تبعد حوالي 45 كم شمال غرب مركز مدينة الحلة في محافظة بابل .تم فحص مامجموعه 141 سمكة من الأسماك الذهبية Carassius auratus المصابة بالطفيليات الخارجية. وقد اظهر الفحص المجهري بان هذه الأسماك كانت مصابة بالطفيلي القشري Argulus foliaceus  . هذا النوع تم تسجيله على منطقة الزعانف من أجسام الأسماك الذهبية. كانت نسبة الإصابة الكلية بقمل الأسماك في هذه الأسماك هي (17.02% ) متوزعة على كل من (5.67% على السمكة الذهبية ذات الذيل الطويل، 4.96% على السمكة الذهبية ذات القبعة الحمراء نوع ornada  ، 3.54 % على السمكة الذهبية ذات الرأس الأسد،   2.12% على السمكة الذهبية ذات الخمسة ألوان، 1.41% على السمكة الذهبية الاعتيادية و0.70% على الأسماك الذهبية ذات العيون التلسكوب ). وجدت هذه الآفة متطفلة على الزعانف الظهرية والزعانف الذليلة أكثر من بقية أجزاء جسم المضيف ولوحظت بعض الإصابات المرضية على زعانف جسم المضيف. هذه الطفيليات جمعت من مناطق الزعانف الظهرية والزعانف الصدرية والزعانف الحوضية والزعانف الذيلية والزعانف المخرجية من أجسام الأسماك الذهبية .                                                                           
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